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Raport de Cesiune  
pentru perioada 1-31 mai 2023 

 
 
Numele clientului: Transgaz 
Obiectul studiului: Informații relevante referitoare la compania Transgaz, angajații acesteia, alte companii din domeniul 
energiei și al gazelor, dar și cu privire la modificări ale legislației din domeniu sau alte informații relevante pentru piața de 
energie și gaze, apărute pe posturile TV naționale și locale, dar și în jurnalele de știri de la diferite radiouri naționale. 
 

5 mai 2023 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Prosumatorul – cel mai puternic investitor din energie 
RomâniaTV-

18:48 
44s 

 

   
Prosumatorii devin cel mai puternic investitor din domeniul energiei. În 2023, micii 
consumatori pot depăși 1000 de MW mai mult decât unul dintre cele două 
reactoare de la Centrala Nucleară de la Cernavodă, asigurând astfel peste 10% 
din necesarul țării. La finalul lunii februarie, existau deja peste 48.000 de 
prosumatori, iar dintre aceștia circa 8300 s-au alăturat doar în primele 2 luni ale 
anului. 
 
VIDEO RomâniaTV 

 
 

http://5.2.198.101/Gaz/2023/mai/05_05/5mai_rtv_prosumator.mp4
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Calificativ: 
 

NEUTRU 

Ediție specială 
Antena3-

22:00 

 

         
 În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele subiecte: 
 

- Moderatoarea emisiunii vorbește despre faptul că deși avem producție de 
gaze și energie, am avut cele mai mari prețuri la energie din Europa, potrivit 
unui raport al Eurostat. Potrivit raportului, în a doua jumătate a anului 2022, 
prețurile energiei electrice pentru uz casnic din Uniunea Europeană au 
înregistrat cea mai puternică creștere în țara noastră, la fel și prețurile 
energiei electrice non-casnice. 

- Dumitru Chisăliță, președintele Asociației Energia Inteligentă, spune că 
explicațiile pentru această situație pot fi găsite în măsurile care au fost luate 
în România în ultimul an și trei luni, fiind vorba de acele nenumărate 
modificări care au existat atât prin OUG, cât și prin modificarea legislației 
existente și mai ales prin lipsa unor măsuri, măsuri care au fost luate în alte 
țări. Acesta mai adaugă că toate țările UE, mai puțin România și Lituania, au 
modificat fiscalitatea energetică, lucru care se vede în datele Eurostat, 
România refuzând reducea încasărilor la bugetul de stat, iar acest lucru ne-a 
dus în topul scumpirilor la energie electrică.  

- Dumitru Chisăliță mai adaugă că la gaze naturale suntem pe locul 2 în 
semestrul 2 din 2022 în topul celor mai mari prețuri. 

- Dumitru Chisăliță mai adaugă că dacă și România s-ar fi aliniat la măsurile 
generale care s-au aplicat în Europa, probabil ca creșterea de preț nu ar fi 
fost așa mare. 
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20 mai 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Descoperiți – 20 mai 
Antena3-

21:00 

 

         
 În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele subiecte: 
 

- Moderatoarea emisiunii, Andreea Sava, vorbește despre faptul DNA 
cercetează preluarea de către Romgaz a părții ExxonMobil din perimetrul 
Neptun Deep din Marea Neagră și că procurorii au cerut deja de la Romgaz 
documente cu privire la aceaastă tranzacție despre care se spune că ar fi în 
valoare de 1 miliard de euro. Moderatoarea mai spune că cei de la Romgaz 
au confirmat faptul că li s-au cerut documente de către DNA și își manifestă 
disponibilitatea totală de a colabora cu instituțiile abilitate ale statului și de a 
pune la dispoziția acestora orice document sau informație solicitată. 
Moderatoarea mai spune că Romgaz nu comentează șu nu formulează 
aprecieri în raport cu solicitările organelor abilitate.  

- Ovidiu Bălan, jurnalist, este de părere că acest dosar nu va pleca de la DNA 
spre judecătorie și este un dosar care a fost făcut la ordin, aici nefiind vorba 
despre un tun deoarece din această tranzacție statul nu pierde. 

 

 
 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Politica zilei– 20 mai 
B1TV-
22:00 
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 În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele subiecte: 
 

- Moderatoarea emisiunii vorbește despre anunțul făcut de președintele 
SUA, Joe Biden, cu privire la suplimentarea finanțării pentru reactoarele 
nucleare mici care vor fi amplasate la Doicești. 

- Bogdan Glăvan, analist, spune că deși a fost făcut anunțul cu privire la 
finnțare, aceste reactoare nu vor fi construite mai devreme de 2030 

 

21 mai 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Culisele statului paralel– 21 mai 
RealitateaPlus-

21:00 

 

         
 În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele subiecte: 
 

- Moderatoarea emisiunii vorbește despre anunțul făcut de președintele SUA, 
Joe Biden, cu privire la suplimentarea finanțării pentru reactoarele nucleare 
mici care vor fi amplasate la Doicești. 

- Diam Popescu, expert în energie, spune că programul de guvernare privind 
energia în România este o trădare, iar ca exemplu acesta spune că 
România închide capacități de producție fără să pună ceva în loc, în timp ce 
alte țări, precum Germania, au redeschis capacități energetice pe cărbune 
pentru a face față crizei energetice. 
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26 mai 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Deschide lumea 
RealitateaPlus-

19:00 

 

        
  În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele subiecte: 
 

- Moderatorul emisiunii spune că, deși pe piață scad prețurile la energie și 
gaze, această ieftinire nu se vede și în facturi. 

- Virgil Guran, vicepreședinte PNL, spune că măsura plafonării va fi menținută 
în România și că în circa 2 ani piața energiei se va regla deoarece sunt 
multe investiții în derulare și vom avea suficientă energie, însă trebuie să 
investim și în transportul de energie în țară și se lucrează la acest lucru. 
Acesta mai spune că România nu are cele mai mari prețuri la energie din 
UE pentru consumatorii casnici, ținând cont de compensarea aplicată. 

- Mirela Adomnicăi, membru PSD, este de părere că plafonarea și 
compensarea ulterioară au fost măsuri foarte bune deoarece de când a  fost 
liberalizată piața energiei am asistat și la creșterea ratei inflației și că e 
nevoie în continuare de plafonare și compensare. 

- Ecaterina Andronescu, fost ministru al Educației, spune că România își 
produce singură energia în proporție de 80% și că nu se justifică și nimeni 
nu a explicat de ce au crescut prețurile la niveluri aberante.  

- Virgil Guran mai spune că energia în România nu mai este controlată efectiv 
de statul român și nu poate da o direcție concretă. Acesta mai spune că, 
spre exemplu, nu poti forța compania OMV să vândă în țară la un preț mai 
mic, dacă are pe piața europeană o ofertă mai bună decât la noi. Acesta mai 
spune că se va rezolva această problemă când vom avea o producție mai 
mare, deorece sunt o grămadă de investiții în energie care au fost începute, 
în special în energie regenerabilă. 
 

 



6 

 

Numele clientului: Primăria Municipiului Cluj-Napoca 
Obiectul studiului: Informații relevante referitoare la primarul Emil Boc, Primăria Municipiului Cluj-Napoca, Consiliul 
Județean Cluj și angajații acestora, partidele politice locale sau alte informații relevante pentru primărie și consiliul 
județean, apărute pe posturile TV naționale și locale, dar și în jurnalele de știri de la diferite radiouri naționale.  
 

20 mai 

 

Zilele acestea au avut loc la Cluj-Napoca Zilelor Clujului, în cadrul cărora oamenii s-au putut bucura de concerte în 
Piaţa Unirii, expoziţii, ateliere, proiecţii pe clădiri şi un show cu drone.  Emil Boc, primarul municipiului Cluj-Napoca, 

le mulțumește participanților că, în ciuda vremii nefavorabile, au participat în număr atât de mare la paradă și la 
evenimentele organizate. Acesta a mai dăugat că pe lângă clujeni, au participat la Zilele Clujului și foarte mulți 

turiști. 

    ştire cu caracter episodic 

Picnic în miez de 
nopte pe stradă 

2min 31s 

RomâniaTV (23:24) 
caracter neutru  

Manifestație 
spectaculoasă pe 
străzile Clujului 

2min 00s 

RomâniaTV (18:17) 
caracter neutru  

 

 

 

http://5.2.198.101/video/2023/mai/20_05/20mai_rtv_boc.mp4
http://5.2.198.101/video/2023/mai/20_05/20mai_rtv_zile.mp4
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                                   Deschide lumea  – RealitateaPlus 

În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele:   

- Moderatorul emisiunii spune că Emil Boc, primarul din Cluj-Napoca, în cadrul unei conferințe de presă, i-a atacat dur pe 
consilierii locali USR, pe care i-a acuzat de demagogie politică. Reacția primarului a venit după ce licitația pentru proiectul 
Centura Clujului a fost anulată, iar un consilier local din partea USR i-a solicitat edilului în cadrul conferinței să își asume 
eșecul. Apoi este difuzat în cadrul emisiunii un material cu reacția primarului, acesta spunând că nu se poate reproșa că 
proiectul privind Centura Clujului nu s-a făcut ca la carte până în acest moment. 

- Simona Spătaru, membru USR, spune că așteaptă o scrisoare publică de scuze de la domnul Boc deoarece acest atac 
este injust. Aceasta mai spune că USR a pus sumele în PNRR și pentru metroul de la Cluj și pentru Centura Clujului, pe 
care Emil Boc o tot promite de mult timp, însă până la acest moment a reușit să facă doar o licitație la care nu s-a 
prezentat niciun operator economic care să îi agreeze caietul de sarcini și documentația de atribuire și că singurul vinovat 
pentru nerealizarea acestor proiecte este Emil Boc. 

 

 


